
 

Zápis z 9. řádného zasedání Akademického senátu 

Fakulty mezinárodních vztahů (AS FMV) VŠE v Praze 
  

Jednací číslo: VŠE/3459/2000/2019 

Datum a místo zasedání: 30. května 2019 od 13hod v zasedací místnosti NB244 

Přítomni 
Březina, Čapková, Češková, Dubský, Grmelová, Jiránková, Kalousková, 

Lhotáková, Pošvicová, Rolenc, Kubálek, Žamberský, Hasík, Zima 

Celkem přítomných 14 

Omluveni Bobot, Jansová, Kopalová, Pudil 

Hosté Děkan Taušer, proděkan Štěpánek 

 
 Program:  

1. Výroční zpráva FMV o činnosti a Výroční zpráva o hospodaření za rok 2018  
2. Opatření děkana FMV č. 2/2019 o zřízení Mezinárodního výzkumného centra FMV VŠE 

v Praze 
3. Různé  

 

AS FMV schvaluje předložený program. 

Hlasovalo: 14 

Pro: 14 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 

1. Opatření děkana FMV č. 2/2019 o zřízení Mezinárodního výzkumného centra FMV VŠE v Praze 
 

Děkan seznámil senátory s projektem zaměřeným na rozvoj a podporu výzkumu na FMV, který již na 
FMV probíhá a představil důvody pro založení Mezinárodního výzkumného centra. 
 

AS FMV schvaluje podle zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 

zákonů (zákon o vysokých školách), § 27 odst. 1 písm. a) zřízení Mezinárodního výzkumného centra jako 

výzkumného pracoviště FMV VŠE v Praze. 

Hlasovalo: 14 

Pro: 14 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 
 



2. Výroční zpráva FMV o činnosti a Výroční zpráva o hospodaření za rok 2018  

 
Proděkan Štěpánek seznámil senátory s nejdůležitějšími body – získání akreditace pro VŠE a z toho 
vyplývající reakreditace programů, s vývojem počtu studentů na FMV (počet přihlášek do studia se 
oproti loňskému roku mírně zvýšil) a zdůraznil důležitost internacionalizace,  kde si FMV stojí velmi 
dobře, a která významně ovlivňuje pedagogiku, vědu i finance FMV a tím i kompenzuje snižování počtu 
přijímaných studentů.  Mezi senátory proběhla diskuse o bodové hranici nutné pro přijetí, která je 
v současné době každoročně vyhlašována děkanem, nicméně se debatuje o návratu ke stanovení fixní 
hranice. Byl vznesen dotaz, jaká minimální bodová hranice byla nastavena v loňském roce. 
 Senátor Zima vznesl dotaz týkající se upravování bodů v InSIS po ukončení přijímací zkoušky, ale 
vzhledem k tomu, že nebyl přítomen proděkan Hnát, nebyl tento dotaz zodpovězen. Bylo pouze 
vysvětleno, že body v InSIS upravovat lze a děje se tak pouze v případech otevřených odpovědí, kdy 
student zadá odpověď např. s překlepem. To však není situace přijímacích testů, kde je pouze výběr 
z možností a vždy je správná jen jedna odpověď. 
 
Další diskuse proběhla ohledně podmínek pro přijetí do navazujících magisterských programů, které 
mohou způsobovat, že studenti raději odcházejí na jiné fakulty nebo školy. Debata na toto téma bude 
pokračovat na dalším zasedání, kdy bude pozván děkan Taušer a proděkan Hnát. Na základě této 
debaty vznikl požadavek senátorů zařadit do Výroční zprávy i tabulku s vývojem počtu přihlášených 
studentů do magisterského navazujícího studia (tabulka 3. 2. – bakaláři).  
 
Senátor Kubálek vznesl dotaz, proč byly zrušeny odměny za dozory na přijímacích testech. Proděkan 
Štěpánek vysvětlil, že dozory jsou součástí pracovní náplně všech zaměstnanců a termínů je výrazně 
méně, než bylo dříve. Ušetřené finanční prostředky byly využity na PR fakulty, které hraje při 
podchycení zájmu uchazečů stále větší význam. 
 
Akademický senát fakulty schvaluje Výroční zprávu o činnosti a Výroční zprávu o hospodaření fakulty 

za rok 2018. 

Hlasovalo: 14 

Pro: 14 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 

3. Různé 

 

 Senátorka Čapková podala odpovědi na otázky, které vyvstaly z minulého zasedání AS FMV a byly 

diskutovány na AS VŠE. Budova na JM se bude nadále pronajímat, avšak s prodejem se v nejbližších 

několika letech nepočítá. Další otázka se týkala ekologičtějšího provozování menzy – kvestor bude 

s provozovatelem vyjednávat o možnosti nahrazení plastových misek na salát skleněnými, 

nahrazení jednorázových balíčků se solí a pepřem je však problematické, protože v minulosti 

docházelo k častým krádežím slánek a pepřenek. 

 Senátor Zima zmínil problém, se kterým se potýkají studenti magisterského studia při výjezdech 

do zahraničí, kdy výjezd není zanesen do vzorového studijního plánu, takže student někdy není 

schopen odstudovat některé předměty (např. vypisování předmětů jen v lichém semestru, atd.). 

Tento problém se týká především oboru Mezinárodní studia a diplomacie, kde je nižší počet 

studentů. V nových akreditacích programu Diplomacie se s tímto počítalo a tyto problémy by 

nadále neměly vznikat, protože výjezdy jsou zaneseny do studijních plánů (další programy budou 

prověřeny). Současní studenti musí problémy řešit individuálně. 

 



 

Termíny dalších zasedání byly stanoveny na 26. 9. a 24. 10. 2019 v 13:00 v NB 244.  

 

 

V Praze dne 30. 05. 2019 

 

 

Zapsala: Halka Čapková 

Schválila: Alena Češková 


